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Székkutast  
a XXI. századba vezettük

Szél István: Amit kellett, azt megcsináltuk
Tizennégy esztendő, azaz három teljes önkormányzati ciklus, 

ebből kétszer kihívó nélkül – ezt tudja maga mögött a Székkutas 
község éléről szeptember végén leköszönő Szél István polgár-
mester, aki összességében elégedett az elért eredményekkel. 
Visszatekintve nehéz egy-egy fejlesztést kiemelni mindegyikre 
büszke, arra leginkább, hogy a település lakói mindig mellet-
te álltak és támogatták: nélkülük ugyanis ez nem valósulhatott 
volna meg. Olyan összetartó közösség kovácsolódott, amelyről 
mindenki példát vehet a vármegyében.

Megvonta már a mérleget?
Sz. I.: Sokat gondolkozom ezen, hiszen szinte lehetetlen vál-

lalkozás. Amikor munkatársaim összeszedték, hogy mi minden 
jött létre 14 év alatt a községben, szinte magam sem hittem el. 
2010-ben, 25 esztendősen érkeztem és első látásra felmértem, 
hogy rengeteg a tennivaló: szennyvízelvezetés hiánya, földes 
utak, rendezvények hiánya, a belvíz rendezetlensége, rossz ál-
lapotú önkormányzati ingatlanok, hiányos infrastruktúra, elha-
nyagolt terek, játszóterek és legfőképpen a kilátástalanság ér-
zése. Tudtam, hogy az első feladat az itt élők összefogása, egy 
olyan közösség megteremtése, amely hitet ad és reményt kap 
a szebb, fejlődő Székkutas létrehozására. A mai napig hálás va-
gyok a kutasiaknak azért, hogy ilyen fiatalon bizalmat szavaztak 
nekem és képesek voltunk elindulni az úton, vállt vállnak vetve 
a kitűzött célok felé. A mérleg megvonása őszintén szólva nem 
is a polgármester dolga, hanem a községben élőké, én csak re-
mélem, hogy ők is pozitívan látják környezetüket. Ha ez így van, 
akkor nyugodtan fogom átadni a stafétabotot – bízom benne, 
hogy Szabó Emesének, aki 10 éve segíti Székkutas fejlődését. 
Nála lenne a legjobb helyen.

Ne szaladjunk ennyire előre, próbáljunk elindulni 2010-től.
Sz. I.: Ne kérjen lehetetlent. Székkutason az egyik fejlesz-

tés a másikat érte. Amikor egy pályázaton nyertünk és hozzá-
fogtunk a kivitelezéshez, már azon gondolkodtunk, mi legyen 
a következő. Ehhez természetesen igyekeztünk felmérni az 
igényeket, s ezekhez igazítani az irányokat. Az első és talán a 
legfontosabb a csatornázás volt, hiszen enélkül egy település 
folyamatosan veszélyeztetett, sőt lemarad a térségben. Ez egy 
1.5 milliárd forintos, 100 százalékos támogatottságú projekt volt, 
610 bekötéssel, új szennyvíztisztító teleppel, 13 kilométer új csa-
tornahálózattal és 5 átemelővel. Ez hatalmas előrelépést jelen-
tett Székkutasnak és természetesen óriási munkát is, a terve-
zést, valamint a megvalósítást egyaránt figyelembe véve. Ezzel 
egyidőben zajlott a 47-es út korszerűsítése is, a főúttal párhuza-
mos kerékpárút építése és a település úthálózatának majdnem 

teljes rekonstrukciója. Itt éreztem először, hogy a lakosság teljes 
mellszélességgel kiáll a fejlődés mellett. Amikor ezzel készen 
lettünk, leraktuk az építkezésünk „alapját”: elindulhatott az ivó-
vízminőség-javítás is, bár ez nem lett akkor teljesen kész, ennek 
további fázisai zajlanak, reméljük hamarosan zárul ez is. Nem 
sokkal később újabb nagy adósságot törlesztettünk: a települési 
szilárdhulladék-lerakó rekultivációját, melyre ezúttal uniós for-
rást nyertünk.

Említette, hogy 14 éve a bel- és külterületi utak is rossz 
állapotban voltak, sőt sok földesút is akadt.

Sz. I.: Ez szerteágazó problémahalmaz volt. Meggyőződé-
sem, hogy a XXI. század, a közlekedés felgyorsulása, valamint a 
forgalomnövekedés már nem „tűri” el a földes utcákat. Egy te-
lepülés lakói ezért teljes joggal várják el az ilyen fejlesztéseket. 
Nagyon gyorsan megkezdtük ezt a munkát is: első lépcsőben a 
belterületi utak aszfaltozását, ami 2015-ben fejeződött be.  Ak-
kori állapotában 4.843 méter hosszúságú, összesen 13 belterü-
leti, önkormányzati tulajdonú szilárd burkolatú út teljes pályás 
felújítása volt szükséges ahhoz, hogy a községben a közlekedés 
olyan úthálózaton történjen, amely rendezett, biztonságos és a 
kor igényeinek megfelelő. Ezzel együtt végeztük el a forgalom-
technikai eszközök felújítását, valamint az önkormányzati ingat-
lanok csatornázását is. Ezt követően még számos utca és út ka-
pott új burkolatot: a Magyar Falu Program keretében a Temetői 
út, a parkoló, a Kossuth utca fennmaradó része – mindez közel 
50 millió forintos beruházással. De itt persze nem állunk meg: a 
Radnóti Mihály, a Maczelka Gábor, illetve a Petőfi Sándor, József 
Attila utca még burkolatlan útszakaszaival folytatódik a munka, 
amelynek összköltsége 190 millió forint, ezzel több, mint 1 ki-
lométer jelenleg még útalappal ellátott út kaphat szilárd aszfal-
tot Székkutason 2024-ben. Sikeresen pályáztunk a Rárósi úton, 
Székkutas közigazgatási területéhez tartozó, a hajdani Schön-
herz Tsz. és a nagymágocsi út közötti 4,2 kilométer hosszúságú, 
3,5 méter szélességű földes útszakaszának felújítására is. Ezen 
projekt összköltsége mintegy 315 millió forint, az önkormány-
zat által biztosított önerő pedig több mint 16 millió forint volt. 
Reméljük, hogy egy új pályázatnak köszönhetően aszfaltot is 
kaphat ez az úttest.

Úgy tudom, hogy a közvilágítással sem volt minden rend-
ben.

Sz. I.: Nagyon sok panaszt kaptunk, ezek többsége a sötétsé-
get jelölte meg, illetve a gyenge fényerőt, amelyek együttesen bal-
esetveszélyesek voltak és nem adták meg a lakosság biztonság-
érzetét sem. A sikeres közbeszerzés után 304 kompakt fénycsövet 
és nagynyomású nátrium fényforrással üzemelő közvilágítási 
lámpatestet cseréltünk LED típusúakra. A képviselő-testület célja 
a fentiek mellett az energiatakarékosság volt, s ez szerencsére 
sikerült. 2023-ban egyetlen év alatt több mint 1 millió 785 ezer 
forintos megtakarítást értünk el, miközben hiba nem történt.

A következő átfogó fejlesztési vonal a korabeli hírek sze-
rint a vízrendezés, valamint a csapadékvíz-elvezetés volt.

Sz. I.: Manapság nagyon kevés az eső, de ez nem mindig volt 
így. Akkoriban Székkutas belvíz által fokozottan veszélyeztetett 
település volt, ezért cselekedni is gyorsan kellett. A belterüle-
ti vízrendezést több ütemben, sikeres pályázatok segítségével 
hajtottuk és hajtjuk végre. Több, mint 700 millió forintból tudtuk 
megújítani és biztonságosabbá tenni a települést a belvíztől. A 
székkutasiak a belvíz esetében 2010-ben és 2011-ben példátlan 
összefogásról tettek tanúbizonyságot: tulajdonképpen itt értet-
tem meg az összefogás lényegét és tartalmát. Volt, aki gázolajat 
hozott, mások süteménnyel érkeztek, ételt hoztak, esetleg ma-
guk is beálltak dolgozni. Nagyon felemelő érzés egy ilyen közös-
ségért dolgozni, hiszen láttam az akaratot, az elszántságot és a 
tettrekészséget. S ez a mai napig így van.

Sokak szerint a térség legmodernebb sportcentruma is 
Székkutason van.

Sz. I.: Ez a megállapítás hízelgő, ezzel együtt egyetértek a jel-
zővel. Meggyőződésem, hogy a sport-, illetve a kulturális fejleszté-



2024. április 3
sek nem csupán közösségerősítő, hanem megtartó beruházások 
is. A képviselő-testület is ezen a szemüvegen keresztül látta mind-
ezt, ezért teljes egyetértésben foghattunk hozzá a Sportcentrum-
hoz, melynek létrehozása és fejlesztése szintén több ütemben 
valósult meg, több, mint 130 millió forintból összességében. 

A sportról már beszéltünk, a kultúráról még nem…
Sz. I.: Székkutason mindkét terület kiemelt fontosságú, hiszen 

összefüggenek. A sport és a kultúra ugyanis egyaránt összehozza 
az itt élőket. Az élet azóta be is bizonyította, hogy a Művelődé-
si Ház, valamint a hozzá kapcsolható terek felújítása találkozott 
a székkutasiak igényével, hiszen élettel, programokkal töltötték 
meg a területet. Erre több mint 120 millió forintot fordítottunk.

Mindezek igénybevételéhez jó egészség is kell. Milyen elő-
relépés volt ezen a területen?

Sz. I.: Különösen büszke vagyok arra, hogy az Egészségház 
fejlődése mellett egészségmegőrző programjaink is sikeresek 
voltak. Az infrastrukturális modernizáció érintette mindhárom, a 
településen jelen lévő egészségügyi alapellátó rendszert, a házi-
orvosi, a fogorvosi és a védőnői szolgálatot egyaránt. A minőségi 
változtatáshoz a projekt keretében eszközbeszerzések valósultak 
meg, valamint az épület átalakításával terveztük 21. századivá 
tenni az Egészségházat. A legnagyobb eszközhiánnyal a védő-
női szolgálat rendelkezett, ugyanakkor a háziorvosi rendelőnek 
is szüksége volt további új orvosi eszközökre, hogy magasabb 
színvonalú szolgáltatást tudjon biztosítani a település polgárai 
számára. Nem utolsósorban kiváló háziorvosunk van, aki szív-
ügyén viseli a polgárok egészségügyi és egészségtudatos állapo-
tát. Véradóink is megérdemelnek minden segítséget, ezért 10 éve 
meghoztuk azt a térségben akkor egyedülálló döntést, miszerint 
a kommunális adójuk felét elengedjük. Öröm számomra, hogy 
évente közel 40 székkutasi ingatlantulajdonos számára tudjuk 
biztosítani ezt a kedvezményt. A pandémia idején is igyekeztünk 
segíteni, hiszen az önkormányzat minden háztartásba egy 2.500 
forint értékű gyógyszer-, illetve vitamincsomagot, összesen 800 
darabot, juttatott el. A legutóbbi önkormányzati ülésen arról ha-
tároztunk, hogy 250 ezer forintot támogatást adunk egy felsőkate-
góriás ultrahangkészülék megvásárlásához, mely az egészséges 
újszülötteket és édesanyákat fogja szolgálni.

Beszéltünk infrastruktúráról, kultúráról, közösségekről, 
sportról, melyek nagyon fontos tényezők, ugyanakkor csa-
ládok is kellenek, melyek igénybe veszik mindezeket. Külö-
nösen a gyerekek, akik egy-egy település jövőjét is jelentik. 
Hogyan áll Székkutas ezen a területen?

Sz. I.: Székkutason az egyik legnagyobb siker, hogy a gyerek-
létszám nem csökken, sőt a bölcsődések száma emelkedett, akik 
elhelyezését és az épület fejlesztését is megoldottuk. Az elmúlt 
időszakban a Székkutasi Líbor Ilona Óvoda több, mint 80 millió fo-
rintból megújításon ment át több ütemben is, hiszen minden olyan 
lehetőséget megragadtunk, mely e célt szolgálja. Biztos vagyok ab-
ban, hogy a gyerekek jól érzik magukat a létesítményben, s ehhez 
a továbbiakban is minden támogatást meg kell adni. Ha ők elé-
gedettek, akkor a szüleik is azok, mely a község boldogulásának, 
a közösségi élményeknek egyaránt kulcsa. Mindezt több dolog is 
erősíti: a programjaink látogatottak, azokban az itt élők tevékenyen 
vesznek részt, sőt vállalnak szerepet a falunapon és más rendezvé-
nyeken is. Öröm számomra, hogy év végén milyen sok vállalkozó 
támogatja az önkormányzat által kezdeményezett jótékonysági ak-
ciókat. Ez is azt mutatja, hogy Székkutason példaértékű összefogás 
alakult ki. Mi olyanok vagyunk, hogy nem várunk a sültgalambra, 
ha kitalálunk valamit, akkor megfogjuk a munka végét, s magunk 
csináljuk meg, hiszen más nem fogja. Mindehhez kész terveket 
teszünk az asztalra, s itt emelném ki Lázár Jánost, térségünk or-
szággyűlési képviselőjét, aki valamennyi olyan elképzelésünket 
támogatta, amelyeket kész tényekre alapoztunk.

Rátértünk tehát a közösségre, melyről már Ön is sokat be-
szélt a korábbiakban. Úgy látja, hogy Székkutas összetartó?

Sz. I.: Mindenképpen. Sőt, biztos vagyok abban, hogy az 
itt élők alkotják a térség legösszetartóbb, egymásért a legtöbbet 

tevő közösségét. Ezt láttam a koronavírus-járvány idején is, vagy 
amikor fogadtuk a fukusimai katasztrófa után érkezett gyerme-
keket. Természetesen nem értünk az út végére, mindig vannak 
újabb és újabb célok. Ezzel együtt: amit kellett, azt kijavítottuk, 
ami nem volt, azt megépítettük, amit megálmodtunk, azt megcsi-
náltuk, akinek segíteni kellett, annak segítettünk – Székkutas pél-
da lett a vármegyében. Bízom abban, hogy az elmúlt 14 évben én 
is tehettem ezért. Büszke vagyok eredményeinkre. Ma Székkutas 
egy összetartó, rendezett, sikeres és szép település, amely június 
9-én új polgármester választ. A mandátumomat természetesen 
végig viszem, a közösség továbbra is számíthat rám. A stafétabo-
tot szeptember 30-án adom át, reményeim szerint Szabó Emesé-
nek, aki képes arra, hogy Székkutast lendülettel, szilárd akarattal, 
ezt a remek közösséget összefogva fejlessze tovább. Ha vannak 
emberek, akik megérdemlik mindezt, akkor azok a székkutasiak.

Az aktív 2023-as esztendő 
után még egy még 

pörgősebb év következik
Szabó Emese települési képviselővel, kulturális tanácsnokkal 

beszélgettünk tavalyi és idei programokról.
KH – Tekintsünk először vissza a tavalyi esztendőre, ho-

gyan értékelne?
SZE – Az elmúlt év legnagyobb pozitív jellemzője az volt, hogy 

a Covid-időszak okozta lezárás után, 2023-ban látszott először: 
elindult újra a közösségi élet; az önkormányzat és a civil szer-
vezetek bátran tudtak tervezni, és újra megvalósították azokat a 
rendezvényeket, eseményeket, amelyek több évtizedes múltra 
tekintettek vissza a település közösségi életében. 3 év szünet 
után újra volt Főtéri Falunapok!

Igaz, a település a Nyári Esték elnevezésű szabadtéri prog-
ramjaival is igyekezett pótolni a falunapokat, a kötetlen szórako-
zási lehetőségek hiányát, mégis mind az önkormányzat, mind a 
település örömmel készült a nyár végi Főtéri Falunapra.

Emellett számos új rendezvény, kezdeményezés megvalósult 
2023-ban. Hogy csak néhányat megemlítsünk, a teljesség igénye 
nélkül: nagy sikernek örvendett a május elsején megtartott Kö-
zösségi Kemence Avató, amelyet egyúttal Főzőnap is kísért. A 
szabadtéren kialakított sütő-főző térre régóta vágyott már a te-
lepülés, mint ahogy arra is igény volt, hogy a különböző baráti 
társaságok kötetlen főzés, ebéd keretében összegyűljenek. Ezt a 
programot így a település fel is vette az idei rendezvény naptárba. 

Az év közepén alakult meg a Nyugdíjas Baráti Klub, amely 
gyorsan népszerűvé vált, hiszen a településen élő, különböző 
érdeklődési körű nyugdíjas korosztálynak nyújt rendszeres ki-
kapcsolódási lehetőséget. Szép példája ez az önszerveződés 
fontosságának. 

Örömmel kísértük figyelemmel a Darts Klub megalakulását, 
a versenyző kedvű fiatalok sikereit a házibajnokságokon, és 
büszkék lehettünk a biliárdosok sikerére is!

Volt áprilisban Lovasnapunk is, amely magánkezdeménye-
zéssel valósult meg, és sikeresnek bizonyult. Ez ebben az évben 
is megvalósul. 

A tavalyi évben rendezték meg első alkalommal a székkutasi 
polgárőrök az úgynevezett Székkutasi Polgárőr Pikniket, amely 
külterületen, szabadtéren zajlott. A megyéből több egyesületet 
fogadtak tapasztalatcsere, szakmai kérdések megbeszélése, 
átadása céljából. Ezt a programot, a tervek szerint az idén a te-
lepülésen, a Murgács Kálmán Művelődési Ház udvarán fogják 
megtartani, ahová a lakosság köréből is szívesen várják majd a 
témák iránt érdeklődőket.
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A Székkutasi Olvasókör – immár baráti kör – szorgalmazá-

sára hagyományossá vált Adventi Gyertyagyújtásokon is részt 
vehettünk, és újra együtt vártuk a gyerekekkel a Mikulást, aki 
a nagylelkű támogatóknak köszönhetően, bőséges ajándékkal 
érkezett.

KH – Az intézmények is tartották a ritmust...
SZE – Igen. A művelődési házban újra nyitott a Pince Klub, 

amely az elmúlt évben szintén részt vállalt a település közösségi 
életében, hiszen számos közösségi rendezvénynek, szórakozási 
lehetőségnek adott teret és lehetőséget. Nyári, szabadtéri grill-
teraszai, zenés estjei a fiatalabb korosztálynak is kikapcsolódási 
lehetőséget nyújtottak.

A Sportcentrumban újra indult a csoportos torna lehetőség. A 
mozogni vágyók Pilates tornán és teljes testet átmozgató tornán 
vehetnek részt. Természetesen a sportolni vágyók előtt a kondi-
termek, a tornaterem, valamint, díjmentesen, a kültéri sport-, és 
szabadidős eszközök továbbra is igénybe vehetők.

KH – Mivel számolhatunk 2024-ben?
SZE – A 2024-re tervezett programok, amint azt említettem is, 

részben a már több évre, évtizedre visszatekintő hagyományos 
programokra, részben pedig az előző évi újdonságokra, sikeres 
tevékenységekre alapoznak. 

Továbbra is számítunk, építünk a civil szervezetek munká-
jára, aktív tevékenységeire, amellyel eddig is sokat tettek a te-
lepülés jó hírnevének öregbítéséért, és a helyi rendezvények 
változatossá tételéért.

Számítunk az óvoda, és az iskola közösségi rendezvények-
be való bekapcsolódására, amelyre az elmúlt évben is sok szép 
példát láthattunk. Örömmel fogadjuk a Márton-napi, farsangi 
mulatságokat, családi délutánokat. Büszkék lehetünk a Szék-
kutasi Gyermekek Tanulását és Művelődését Segítő Alapítvány 
Jótékonysági Báljára, amelynek bevételével a nevelési-, oktatási 
intézményeinkben részt vevő gyermekeinket támogatjuk. 

Helyet adunk az idén áprilisban tartandó Lovas Bálnak, ame-
lyet a Székkutasi Lovas Egyesület tart meg a művelődési ház-
ban. Támogatjuk a Murgács Kálmán Nóta Klub, valamint a Ké-
zimunka Szakkör további munkáját, és az elmúlt évben alakult 
Nyugdíjas Klub közösséget összefogó tevékenységét.

KH – Új civil kezdeményezéssel is bővült a falu....
SZE – 2024-ben örömmel értesültünk arról, hogy új egyesület 

alakult Székkutason, amelyet nyugodtan nevezhetünk hiánypót-
ló civil szervezetnek is. 

Az Itthon Otthon Székkutason elnevezésű egyesület annak a 
közép korosztálynak a kezdeményezésére indult, amely eddig 
leginkább résztvevője volt a különböző rendezvényeknek. Most 
magukhoz ragadták a kezdeményezést; olyan céllal alakultak 
meg, hogy, nemcsak a saját közösségükön belül, hanem a te-
lepülésen élő kisgyermekes-, gyermekes családoknak is baráti 
közösséget, kikapcsolódási lehetőséget biztosítsanak. De nem 
szeretnének itt megállni; céljuk: a helyi közösségek aktív támo-
gatása, saját, illetve az önkormányzat, valamint egyéb civil szer-
vezetek által életre hívott rendezvényekben való segítő munka. 
Minden bizonnyal látjuk majd őket, az egyik legnagyobb civil 
összefogást felvonultató programon, a Gyermeknapon is.

Örömmel fogadjuk a történelmi egyházak részéről azt a pozi-
tív, segítő hozzáállást, amellyel a székkutasi lakosság kulturális 
életét, ünnepi alkalmait támogatják, benne részt vesznek. 

KH – A lélek „kezelése” mellett a testnek is szüksége van 
gondoskodásra. Milyen új terveket dédelgetnek ezzel kap-
csolatban Székkutason?

SZE – 2023-ban Székkutas Község Önkormányzatának lehe-
tősége nyílt arra, hogy pályázatot nyújtson be a település egész-
ségügyi-, rekreációs, valamint sport tevékenységeinek támo-
gatására. A tapasztalatok alapján elmondható, hogy erre nagy 
igény mutatkozott, és mutatkozik ma is a lakosság részéről. A 
Pályázati felhívást (TOP Plusz – 3.1.3-21 „Helyi Humán Fejlesz-
tések”) a település Képviselő Testülete is pozitívan fogadta, és 
egyhangú határozati javaslat megszavazásával elfogadta.

 A projekt keretében egy előzetes programnaptár szerint külön-
böző tevékenységek valósulnának meg a településen az általános 
egészségügyi ellátással kapcsolatban, valamint életmóddal kap-
csolatos, sport, és mozgásos-szabadidős területeken. A megvalósí-
tás a 2024 augusztusa és 2029 júniusa közötti időszakot jelentené, 
tehát öt évet ölelne fel, és teljes támogatottságot jelentene. 

Ez nagyszerű lehetőség lenne arra, hogy a lakosságnak kü-
lönféle egészségügyi szűrőprogramokat biztosítsunk, ismeret-
terjesztő előadásokat, klubalkalmakat szervezzünk, népsze-
rűsítsük a különböző mozgásformákat, és a gyermekekkel is 
megismertessük a mozgás és a helyes táplálkozás fontosságát. 
Cél: az egészséges életmód kialakítása, szemléletformálás, ahol 
szükséges, az életmódváltás. A pályázati rendezvény naptár 
részletes programtervet állít fel, tekintettel minden korosztályra.

Úgy vélem, ezekkel a nagyszabású tervekkel, valamint a tele-
pülésen élők pozitív hozzáállásával, aktív részvételével továbbra 
is sikeres közösség lehetünk.

KH: Települési képviselőként a közelgő választásokra te-
kintettel, milyen tervei vannak? 

Felkérést kaptam, hogy induljak polgármesternek az idei 
önkormányzati választásokon, amelyet tisztelettel elfogadtam. 
Célom, hogy folytassam azt az utat, amit Szél István 2010-ben 
megkezdett, s az elmúlt tizennégy esztendőben egyengetett. A 
településen számos intézmény és ellátás újult meg, vált kom-
fortosabbá, ezeket az önkormányzat és a civil közösségek ál-
tal életre hívott változatos, színes programokkal tölteném meg. 
Fontosnak tartom, hogy továbbra is a lehető legnagyobb mérték-
ben kiaknázzuk a pályázati lehetőségeket, minden forrást lehív-
junk, ami a község számára elérhető. Kiemelten támogatnám 
az aktív pihenésre, kikapcsolódásra lehetőséget nyújtó progra-
mokat, valamint a közösségi célokat is. Székkutas épített érté-
kei, önkormányzati épületei az utóbbi években nagyon szépen 
megújultak. A fókuszt a következő időszakban a közösségi és 
szabadidős terek kialakítására szeretnénk áthelyezni, parkokkal 
és olyan terekkel gazdagítanánk a települést, ahol az itt élők ak-
tívan, a szabadban, a jó levegőn tölthetik el szabadidejüket. 

Bekukkantottak a 
nagycsoportosok a suliba

Márciusban szemügyre vették a kutasi nagycsoportosok, mi-
lyen is lesz az iskolai élet.

Bekukkantót tartottak a Székkutasi Gregus Máté Tagintéz-
ményben, ahol a nagycsoportos ovisok tettek látogatást az ér-
deklődő szülőkkel együtt. Az 1. és a 4.osztályban játékos fog-
lalkozásokon vettek részt, ismerkedtek az iskolai élettel, ahol 
ősszel szeretettel várják őket.
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Szemétszedés civilekkel és 
rangos elismerés – akcióban 

a székkutasi polgárőrök
Mozgalmas pár napot tudtak maguk mögött március utolsó 

dekádjában a Székkutasi Polgárőrség tagjai.
Március 23-ra, az Erdők napja alkalmából közösségi szemét-

szedésre hívták tagjaikat és a civileket a kutasi polgárőrök, a 
mágocsi út melletti erdősávhoz és a csatorna parthoz. A mun-
kát a Rárósi út mellett kezdték és a falu felé haladva kb. 1 km 
hosszan tisztították meg az út melletti területet mindkét oldalon. 
Az érintett szakaszon kb. 30-40 zsák szemetet szedett össze a 13 
fős társaság. Az akció végén a szemétszedőket szendvicsekkel 
és csokival kínálták az egyesület jóvoltából. 

Március 22-én Mórahalmon az Országos Polgárőr Szövetség 
szakmai napján Rostás István elismerő oklevélben és jutalom-
ban részesült a Közlekedésbiztonság területén elért kimagasló 
polgárőr tevékenysége elismeréseként. Rostás István polgárőr az 
elismerő oklevelet dr. Koncz Zsófiától, az Energiaügyi Miniszté-
rium parlamenti államtitkárától, miniszterhelyettestől vehette át.

Tovább él a szép hagyomány 
– Kereszt búcsút tartottak

Március 24-én Virágvasárnap ünnepén kereszt búcsút tartot-
tak a székkutasi Rostás keresztnél.

A szent misét bemutatta, és a barkát megszentelte Tracsek 
Oszkár plébániai kormányzó. A szent misét követően agapéval 
várták a megjelent Híveket és érdeklődőket.

A kereszt búcsúhagyományosan Virágvasárnapon került 
megrendezésre Székkutason, ez a húsvét előtti vasárnap neve, 
a nagyhét kezdete a keresztény ünnepkörben. A húsvét előtti 
7. nap, míg a farsangi ünnepkör vége után a 40. nap. Ezen a 
napon vonult be Jézus Jeruzsálembe kereszthalála előtti vasár-
napon. A keresztény kultúra országaiban ez kiemelten fontos 
ünnep, melynek hagyományára gazdag népszokáskincs épült. 
Az agapé pedig (a görög agapaó, szeret, nagyrabecsül  szóból): 
szeretetlakoma, vendégség, az Egyház első időszakában a hívők 
asztal körüli együttléte szeretetük kifejezésére.

Székkutason több éves, szép hagyomány a település egy-
házközösségeinél, hogy a határban felállított kereszteket meg-
látogatják, azok állításának évfordulóján. 12 éve Virágvasárna-
pon állították azt a keresztet, amely a Rostás család tanyáinak 
szomszédságában található, a falu határában, nem messze a 
régi reptértől. A csajági keresztet még 2012-ben újították meg és 
ekkor találták meg a plébánia pincéjében azt a bádogkeresztet, 
melyet Rostás Péter földjének sarkára helyeztek fel.

Nagyszerű rendezvényt 
szervezett Székkutas 
legújabb egyesülete 

Húsvétkor
Hagyományőrző húsvéti locsolkodással készült Húsvét hét-

főjére a település legfiatalabb civil szervezete, az Itthon Otthon 
Székkutason Egyesület április elsején.

Az egyesület elnöke Pásztor-Szántai Zsanett elmondta, egy 
jókora lovaskocsi indult útnak délelőtt a faluban, kísérő felnőt-
tekkel és természetesen kislegényekkel, a település azon házai-
hoz, akik vállaltak, részt vesznek a hagyományőrző locsolkodás-
ban és fogadják a kis csapatot. A lovaskocsi a József Attila utcai 
falumúzeumtól indult és nem kölnivel, hanem vízzel „szerelkez-
tek” fel a legények. 

A falumúzeumnál tojáskeresést is szerveztek, sőt egy nem-
rég a településre költöző család jóvoltából minden kisgyermek 
egy kis, tojásfára, barkaágra felakasztható egyedi kis tojásemb-
lémával is gazdagodott. Ezen kívül a fogadó házak süteményei 
és táncház is hozzájárult ahhoz, hogy felejthetetlenné tegyék a 
napot – mondta az elnök.

Pásztor-Szántai Zsanett még hozzátette, saját erőből és ösz-
szefogással hozták tető alá a rendezvényt, melynek helyszínét 
az önkormányzat biztosította ingyenesen. Itt köszönte meg 
minden támogatónak, résztvevőnek az aktív segítséget. Végül 
elmondta, itt természetesen nem állnak meg, jövőre hasonló 
rendezvénnyel készülnek, a közeljövőben pedig a kutasi majáli-
son és a gyermeknapon is ott lesz lelkes csapatuk.
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A közmédia Székkutasról is 
élőben sugárzó Országjáró 

című műsora komoly 
karriert futott be

A közmédia Országjáró című műsora hat év alatt már komoly 
karriert futott be, már eddig is több díjjal jutalmazták – mondta a 
Kossuth rádió csatornaigazgatója az M1 aktuális csatorna egyik 
március reggeli műsorában.

Siklósi Beatrix a Kossuth rádió csatornaigazgatója annak 
kapcsán beszélt erről, hogy a közmédia két műsora, a Kossuth 
rádión hallható Országjáró és a Duna csatornán látható Ízőrzők 
sorozat múlt héten elnyerte a Hungarikum Liget Média-díjat.

A csatornaigazgató elmondta, büszke a műsort készítő csa-
patra, amelynek tagjait mindenhol nagy szeretettel várják. A 
munkatársak óriási munkát végeznek, hétről hétre egy ötórás 
műsort állítanak össze – mutatott rá.

Domokos István, az Országjáró felelős szerkesztője, műsorve-
zetője arról beszélt, hogy a műsor fennállása óta eddig 457 telepü-
lésen jártak és 13 500 riportalanyt szólaltattak meg. Mint mondta, 
a műsor kaput nyit a világra, megmutatja a helyben élők minden-
napjait, az emberi értékeket, kincseket, amire az ott élők büszkék, 
a műsor készítőinek pedig fontos, hogy ezeket bemutathatják.

A díj megtiszteltetés számukra, és öröm volt a díjátadón újra 
találkozni azokkal az emberekkel, akiket a műsorban már be-
mutattak – mondta Domokos István.

Siklósi Beatrix közölte, hogy a díjjal járó 1,5 millió forintot az Or-
szágjáró stábja a Jónak lenni jó! jótékonysági kampány legutób-
bi kedvezményezettjének, a koraszülött gyermekek fejlesztését 
segítő Semmelweis Fejlődéstámogató Központnak ajánlotta fel.

Vásárhely beat-korszakáról 
ír könyvet a székkutasi költő

Az 1960-as évek zenész legen-
dáit ismerhetik meg az olvasók Su-
lyok Csabának köszönhetően.

Az ötödik könyvét írja a hódme-
zővásárhelyi költő, ami jelentősen 
eltér a korábbiaktól, ugyanis költe-
mények helyett a város beat-kor-
szakát tárja az olvasók elé – írja a 
promenád24.

Sulyok Csaba elmondta: az 
1960-as években könnyűzenei le-
gendák éltek és alkottak a telepü-
lésen. Az egykori énekeseknek, ze-

nészeknek és együtteseknek állít emléket ebben a kötetben. A 
száz fotót, illetve interjúkat tartalmazó könyvet júliusban mutat-
ják be a vásárhelyi LÖSZ Fesztiválon. Sulyok Csabától elmondta: 
abban az időben nagyon sok szórakozó-, illetve vendéglátóhe-
lyen volt élő zene Hódmezővásárhelyen.

A költő kifejtette: ennek egyik oka az volt, hogy nem volt any-
nyi lemez, illetve más hanghordozó szinte nem is állt az em-
berek rendelkezésére. Emellett az akkori hatalom nagyon sok 
külföldi együttest letiltott, így a számaikat csak a magyar bandák 
feldolgozásaiban lehetett hallani.

forrás, fotó: promenad24.hu

Elsőként állt a Reprodukciós 
Medicina értéklánc program 

mellé Székkutas
 
2023. év végén a Hódmezővásárhelyi-Makói Egészségügyi 

Ellátó Központ elindította a Reprodukciós Medicina értéklánc 
programot, amelynek célja az egészséges anyák és újszülöttek 
számának növelése.

Olyan felsőkategóriás ultrahang készülék megvásárlását ter-
vezik, illetve az ehhez kapcsolódó oktatások finanszírozását, 
amellyel felismerhetők a legapróbb eltérések, és az esetlegesen 
veszélyeztetett magzat és az anya rizikófaktorai időben észreve-
hetők. A teljes program közel 120 millió forintba kerül, ebből az 
ultrahangdiagnosztikai eszköz közel 80 millió forint.

Székkutas Községi Önkormányzat Képviselő-testülete márci-
us 28-i ülésén arról döntött, hogy költségvetésének lehetőségeit 
figyelembe véve, támogatja a Reprodukciós Medicina Érték-
lánc Program kezdeményezését és ennek keretében egyszeri 
250.000 Ft támogatást állapít meg.

Varga Anikó, a program referense elmondta, az önkormány-
zatok sorában Székkutas az első az ilyen felajánlásban, amelyet 
hálásan köszönnek. Hozzátette, az ultrahangdiagnosztikai esz-
köz megvásárlása már látható távon belül van, annak költségé-
nek több mint a fele már rendelkezésre áll.

Szél István polgármester kiemelte, hogy a kezdeményezés 
mindenképpen támogatandó, hogy ezzel a térségben élő édes-
anyák számára biztosítani tudják ezt a szolgáltatást. Példaértékű 
összefogásról tett ma tanúbizonyságot a Székkutas Községi Ön-
kormányzat Képviselő-testülete.

Versmondó verseny  
az alsó tagozatban

A Székkutasi Gregus Máté Tagintézmény kis diákjai közül ket-
ten a városi versmondó versenyen is megmérettetik magukat.

Március 21-én került megrendezésre a Gregus Máté Tagintéz-
ményben a versmondó verseny, amelyen 20 alsó tagozatos diák 
mérte össze tudását. A kortárs és klasszikus versek elszavalása után 
nehezen hozott döntést a zsűri. A következő eredmények születtek: 

1-2. osztály helyezettjei:
I. Bajnóci Kyara (2.c)
II. Pap Csanád Dominik (1.c) 
III. Kis-Németh Anna (1.c) 
A 3-4. osztály helyezettjei: 
I. Kruzslicz Dóra (4.c)
II. Domján Leila (3.c) 
II. Fabó Anna (4.c) 

A székkutasi tanintézményt a városi mesemondó versenyen 
Bajnóci Kyara (2.c) és Kruzslicz Dóra (4.c) képviselik.
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Posztumusz díszpolgári 
címet adományoznak Tembel 

Tibornak Székkutason
Testületi ülésén döntött Székkutas 

Községi Önkormányzat Képviselő-tes-
tülete arról, hogy a település néhai, 
megbecsült polgárának posztumusz 
„Székkutas Díszpolgára” címet adomá-
nyoz, Székkutas Községért pedagógus-
ként, igazgatóként és képviselőként tett 
áldozatos munkája elismeréseként.

Néhai Tembel Tibor 2014. évben 
címzetes igazgatói címet vehetett át. En-
nek évfordulója alkalmából a 2024. évi 
iskolai ballagáson, a 10. évforduló alkal-
mából kerül átadására a kitüntetés.

Már viharkár mentésben is 
szakképzettek a polgárőrök

Újabb minősítést kapott a Székkutasi Polgárőrség Mentőcso-
portja.

2024. április 6-án, Csongrádon katasztrófavédelmi minősítő 
gyakorlaton vett részt az egyesület mentőcsoportja. Ezúttal  vi-
harkárra szereztek Nemzeti Minősítő Oklevelet, melyet a sikeres 
képzés után Ménesi Zoltán tű. alezredestől, a Szentesi Kataszt-
rófavédelmi Kirendeltség, kirendeltség vezetőjétől vehettek át.

Véradás Székkutason
A Magyar Vöröskereszt Hódmezővásárhelyi és Székkutasi Szer-

vezete az idei év első véradását szervezte meg 2024. április 10-én 
a Murgács  Kálmán Művelődési Házban.  Igen szép számmal, 43 
véradó jelent meg, hogy karját nyújtsa az életmentő véradásra.

Köszönetet mondunk Székkutas Községi Önkormányzatnak, 
a HERBÁRIA ZRT. Székkutasi üzemének, Székely Kis- és Nagy-
kereskedelemi BT-nek, Martin Globe KFT-nek (Csokigyár), Sza-
bó Emese Gazdaboltnak, Csizmadia Pékségnek, Misur Gyöngyi 
zöldségesnek a lebonyolítás során nyújtott támogatásokért.

Ismételten köszönetet mondunk a szép számban megjelent 
véradóknak, akikre az elkövetkezendő időkben is számítunk. A 
következő szervezett alkalomra július 10-én kerül sor.

Magyar Vöröskereszt Székkutasi Szervezete 

Most már hivatalos! 
650 millió forintos 

gazdaságfejlesztési 
pályázatot nyert Székkutas!
Székkutas központjának olyan településrendezése valósul 

meg pályázatból, amely élhetőbb környezetet biztosít a helyiek-
nek és újabb gazdasági célokat tud szolgálni. 

A fejlesztésnek köszönhetően olyan ipari parki funkciói is 
lesznek, amely újabb vállalkozások letelepedését segíthetik.

A TOP Plusz projekt keretében az „Iparterület komplex alap-
infrastrukturális fejlesztése Székkutason” című pályázat kere-
tében 654 339 593 Ft-os összköltséggel, 100%-os támogatással 
valósul meg.

A projekt keretében aszfaltos útburkolat, valamint közvilágí-
tás készül a buszforduló és a vasútállomáshoz vezető gyalog-
járda közötti útszakaszon. Új gyalogjárda épül a Vásárhelyi út-
tól, a vállalkozói udvar parkolójától az állomás irányába amely 
mellé közvilágítás készül, valamint megvalósul a belvízmente-
sítés is. Ezen kívül új, közvilágítással és elektromos töltőponttal 
rendelkező szilárd burkolattal ellátott gépjármű parkoló kerül 
kialakításra a Vásárhelyi úton lévő üzletsor mögötti területen, 
megkönnyítve ezzel az üzletek megközelítését, áruszállítást. 
Emellett a projekt keretében új térfigyelő kamerák telepítése is 
megtörténik.

Javítás miatt lezárták  
a kakasszéki kerékpáros 

pihenőt
10 év időjárási viszontagságai nem múltak el maradéktalanul 

a faszerkezeten.
Székkutas község hivatalos oldalán közölték, hogy a 2014. 

végén átadott Kakasszéki kerékpáros pihenőnél található kilá-
tó és megfigyelőhely átmenetileg lezárásra került. A faszerke-
zet vizsgálata közben olyan időjárás okozta hibákra bukkantak, 
amelyek javítása nem tűr halasztást. Ennek elkészültéig, kérik a 
kilátó használatának mellőzését.

A karbantartási munkálatok, valamint a kilátó javítása után 
ismét látogathatóvá válik a kilátó és a hozzá tartozó pihenő, ad-
dig kérjük szíves megértésüket és türelmüket kérjük! – közölte 
az önkormányzat.

Családi események
Március hónapban:  

Születések: Sütő Martina és Szenti Henriknek Áron utó-
nevű gyermekük; Török Tímea és Bozó Tamásnak Ta-
mara utónevű gyermekük
Házasságkötések: nem volt
Elhalálozások: nem volt  
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Polgárőr közgyűlés 
2024. április 13-án beszámoló közgyűlést tartott a Székkutasi 

Polgárőr Egyesület, melyen a tagság négyötöde  megjelent. Az 
eseményen részt vett Batiz István, a CSCSMPSZSZ elnöke.

Először Uhrin József, az egyesület elnöke köszöntötte a részt-
vevőket, majd elhangzott a 2023. évi pénzügyi beszámoló, az 
események összefoglalása és a 2024-re tervezett költségvetés, 
melyeket a közgyűlés tagjai egyhangúlag elfogadtak. 

Ezt követően a tagok részletesen átbeszélték az idei felada-
tokat, majd jutalmazásra került sor. Szakács Mihály polgárőr 
emléklapot és tárgyjutalmat vehetett át 10 éves szolgálata elis-
meréseként, Varga Árpád Attiláné polgárőr elismerő oklevelet 
és jutalmat kapott kimagasló tevékenysége elismeréseként. Ez-
után Batiz István CSCSMPSZSZ Elnök elismerő oklevelet adott át 
az egyesület elnökének és megköszönte az egyesület tagjainak 
a 2023-ban végzett kiemelkedő társadalmi munkát.

A közgyűlés finom ebéddel és kötetlen beszélgetéssel zárult.

Újabb sikeres lovasnap 
Közel 40 fogat részvételével C és D kategóriás fogathajtó ver-

senyt rendeztek a székkutasi Erkel Ferenc utcai lovaspályán áp-
rilis 20-án szombaton.

A napon a megye, sőt a régió minden szegletéből érkeztek 
fogatok, a több kategóriában megrendezett versenyre. A kilá-
togatóknak az üres pillanatokban sem kellett unatkozni, hiszen 
volt élőzene, ingyenes pónilovaglás, sétakocsikázás, a kicsiknek 
légvár, lángosozó, kürtöskalácsos, büfé, fagylaltos, rengeteg kira-
kodó kínálta termékeit, délre pedig sok bográcsban főtt a kutasi 
szürkemarha pörkölt. A rendezvényen ünnepélyes köszöntőt Sza-
bó Emese, települési képviselő, kulturális tanácsnok mondott.

Kapocsi János ötletgazda, főszervező elmondta, a tavalyi 
rendezvény fogadtatásán és sikerén is felbuzdulva természete-
sen idén sem maradhatott el a lovasnap, melyhez ismét nagyon 
sok segítséget és támogatást kapott, melyet külön is meg fog 
köszönni. Hozzátette, ő maga is nagyon szereti a fogathajtást, 
versenyez is, látta máshol hogy csinálják, így annak a mintájára 
valami hasonlót szeretett volna ő is Kutasra hozni. Elárulta azt is, 
hogy ez még bárcsak terv, de jövő évtől Emlékversennyé alakí-
tanák a napot, Varjú Gyula emlékére.

Minden vers egy kicsit 
ünnep is az ember lelkében

Ezzel a gondolattal zárta Székkutas Költészet napi műsorá-
nak köszöntőjét Szabó Emese képviselő, kulturális tanácsnok 
április 11-én az általános iskolában megrendezett eseményen.

Zsúfolásig megtelt a Gregus Máté Tagintézmény aulája április 
11-én délután, amikor minden versszerető székkutasit invitáltak 
a magyar költészet napja alkalmából megrendezésre kerülő 
verses délutánra. A délutánon felléptek a Gregus Máté Általános 
Iskola tanulói, a Murgács Kálmán Nótaklub, valamint a Nyugdí-
jas Baráti Kör tagjai, sőt zenés-verses betétekkel, közös dalo-
lással tették még színesebbé a délutánt. A délutánt Patyi Éva 
intézményvezető nyitotta meg, köszöntőt pedig Szabó Emese 
mondott.

Szabó Emese települési képviselő, kulturális tanácsnok el-
mondta, azért is különleges ez a rendezvény, mert hosszú idő 
után most tudott ismét összegyűlni a költészetet szerető réteg 
Székkutason, ahogy régen, a legkisebbektől, a legidősebbekig, 
hiszen nemrég még a covid-járvány miatt megszakadt ez a szép 
hagyomány. Hozzátette, külön öröm az, hogy a legkisebbek, a 
első és második osztályosok képviseltetik magukat legnagyobb 
létszámmal a fellépők sorában, de a nagyobbak sem maradtak 
le, ők viszont komolyabb versekkel készültek, csakúgy mint a 
felnőttek, hiszen a nyugdíjas klub és a nótaklub tagjai is versek-
kel álltak ki most a közönség elé. Szabó Emese még hozzátette, 
hiszi, hogy egy vers hallgatása, szavalása, vagy akár írása kicsit 
ünneppé válik az ember lelkében, csakúgy mint ez a délután.


